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 Protokół nr VI/2019 

przebiegu VI sesji Rady Powiatu w Śremie, 

która odbyła się w piątek 29 marca 2019 r. 

 w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie przy ul. Adama Mickiewicza 17 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 12.00. 

W sesji udział wzięło 16 Radnych. Nieobecny usprawiedliwiony był Radny Zbigniew Hoffa.  

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

W obradach uczestniczyli również: 

1. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik. 

2. Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska.  

3. Wioleta Jastrząbek Naczelnik Wydziału Oświaty 

4. Izabela Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich  

5. Natalia Walczak Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Inwestycji 

6. Anna Radajewska Powiatowy Urząd Pracy w Śremie 

7. Urszula Hańczyk Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie 

8. Romuald Nawrot Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Dolsk 

9. Mecenas Dominik Czubanowski 

10. Przedstawiciele lokalnych mediów. 

 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Zaproszenie na sesję stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski otworzył obrady VI sesji Rady Powiatu  

w Śremie. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 16 Radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum i Rada jest władna podejmować 

prawomocne uchwały.  

Poinformował, że sesja jest prowadzona na żywo i objaśnił sprawy techniczne. 

Dodał, że mamy autopoprawkę w punkcie 8 gdzie Zarząd Powiatu Przedkłada Radzie Powiatu 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie powiatu śremskiego na 2019 rok. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu IV i V sesji. 

3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu. 

5. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Śremie za 2018 r. 

wraz z wykazem potrzeb w zakresie pomocy społecznej oraz zestawieniem potrzeb w zakresie 

systemu pieczy zastępczej. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wdrożenia Lokalnego Programu Pomocy Społecznej na 2019 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2019 roku. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie powiatu śremskiego na 2019 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2019 rok. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej powiatu śremskiego. 

12. Informacja z realizacji Strategii Rozwoju Powiatu Śremskiego za 2018 r. 
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13. Interpelacje i zapytania Radnych. 

14. Wnioski i oświadczenia Radnych. 

15. Informacja Przewodniczącego Rady. 

16. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad 2. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał czy są uwagi do protokołu z IV sesji. 

Radni nie zgłosili uwag. 

Protokół IV sesji z dnia 25.01.2019 r. został przyjęty przez Radę Powiatu jednogłośnie (16 głosów 

za). 

Przewodniczący zapytał czy są uwagi do protokołu z V sesji. 

Radni nie zgłosili uwag. 

Protokół V sesji z dnia 22.02.2019 r. został przyjęty przez Radę Powiatu jednogłośnie (16 głosów 

za). 

 

Ad 3.  

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik poinformowała, że sprawozdanie Zarządu Powiatu z 

wykonania uchwał Rady Powiatu stanowiące załącznik nr 4 do protokołu nie wymaga 

uzupełnienia. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają pytania do 

sprawozdawcy? 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 4. 

Starosta Śremski Zenon Jahns odczytał uzupełnienie sprawozdania z działalności Zarządu 

Powiatu w Śremie. Sprawozdanie z uzupełnieniem stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają pytania do 

sprawozdawcy? 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 5.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  powiedział, że Sprawozdanie z działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Śremie za 2018 r. wraz z wykazem potrzeb w zakresie 

pomocy społecznej oraz zestawieniem potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej było 

przedstawiane i omawiane na posiedzeniu komisji zdrowia. W związku z tym otworzył dyskusję.  

 

Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Śremie Urszula Hańczyk powiedziała, 

że przyniosła dla wszystkich Radnych informatory „System Pieczy Zastępczej  

w Powiecie Śremskim”. Dodała, ze są w nim zawarte niezbędne informacje dotyczące pieczy 

zastępczej. Poprosiła, aby Radni skorzystali z tej oferty. 

 

Radni nie zgłosili pytań.   

Przewodniczący zamknął dyskusję. 

Sprawozdanie PCPR stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad 6. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie  wdrożenia Lokalnego Programu Pomocy Społecznej na 

2019 rok.  

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Zdrowia, więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 
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Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały. 

 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Hieronim Bartkowiak poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr  VI/46/2019  w sprawie wdrożenia Lokalnego Programu Pomocy Społecznej na 2019 

rok została podjęta przez Radę Powiatu jednogłośnie (16 głosów za) i stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu.  

 

Ad 7.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2019 roku. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Zdrowia, więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Hieronim Bartkowiak poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr VI/47/2019  w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2019 roku  została podjęta przez Radę 

Powiatu jednogłośnie (16 głosów za) i stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy 

aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu śremskiego na 2019 rok. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Zdrowia. Poprosił Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich Izabelę Ratajczak aby omówiła 

autopoprawki do uchwały. 
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Pani Kierownik powiedziała, że podczas opiniowania pierwszego projektu uchwały wpłynęły 

kolejne zmiany do rozkładu godzin pracy aptek, które wymagały zaopiniowania. Ostatnia opinia 

wpłynęła 22 marca br. dlatego, w tak późnym terminie są autopoprawki. 

 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Hieronim Bartkowiak poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr VI/48/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie powiatu śremskiego na 2019 rok została podjęta przez Radę Powiatu 

(15 głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Oświaty, więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Elżbieta Michalska 

poinformowała, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Uchwała nr VI/49/2019 w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków została podjęta przez Radę 

Powiatu jednogłośnie (16 głosów za) i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad 10. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2019 rok. 

Poinformował, że Zarząd Powiatu zgłosił autopoprawki do tego projektu uchwały.  
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Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska omówiła autopoprawki, które stanowią załącznik nr 11 

do protokołu.  

 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i 

Przestrzegania Prawa Emil Majsner poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Uchwała nr VI/50/2019 zmieniająca uchwałę budżetową na 2019 rok została podjęta przez Radę 

Powiatu jednogłośnie (16 głosów za) i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad 11. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej powiatu śremskiego. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji. 

Przewodniczący otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

 

Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska powiedziała, że ta uchwała zostanie przegłosowana  

razem z autopoprawkami, które zaistniały przy budżecie.  

 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił o przedstawienie opinii o projekcie uchwały. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i 

Przestrzegania Prawa Emil Majsner poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Uchwała nr VI/51/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej powiatu śremskiego została podjęta przez Radę Powiatu jednogłośnie (16 głosów za)  

i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Ad 12. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego Informacji z realizacji Strategii Rozwoju Powiatu Śremskiego za 2018 r. co stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu. 

Poinformował, że informacja była przedstawiana wczorajszym posiedzeniu Komisji. W związku z 

tym otworzył dyskusję. 

Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Inwestycji Natalia Walczak powiedziała, że chciałaby 

odpowiedzieć na pytanie zadane na wczorajszym posiedzeniu Komisji Budżetu przez Radnego 

Emila Majsnera odnośnie mniejszej ilości uzyskanych dotacji na rozpoczęcie działalności 

gospodarczej.  

Mniejsza ilość przyznanych dotacji wynika ze spadku poziomu bezrobocia co przekłada się na 

mniejszą ilość środków przyznawanych na aktywizację zawodową. W 2018 roku na aktywizację 

zawodową mieliśmy o ponad 400 tys. zł mniej niż w 2017 roku. Ponadto średnia kwota dotacji 

była wyższa niż w 2017 roku co też miało wpływ na mniejszą ilość przyznanych dotacji. 

 

Ad 13. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają interpelacje lub 

zapytania?  

 

Radny Wojciech Zajler zapytał o przyczyny powstania 3 mln zł zadłużenia za ubiegły rok  

w Szpitalu Powiatowym w Śremie sp. z o.o. Dodał, że plan finansowy szpitala został pozytywnie 

zaopiniowany przez Radę Nadzorczą następnie cofnięty przez Pana Starostę. Poprosił aby Pan 

Starosta przedstawił sytuację jaki to będzie miało wpływ na ewentualne zatrudnienie, zwolnienia  

z pracy, o których również była mowa na forum. 

 

Starosta Zenon Jahns odpowiedział, że na wczorajszym posiedzeniu Komisji Zdrowia 

odpowiadając na pytanie o rezonans magnetyczny szeroko omówił sytuację finansową szpitala. 

Jeśli chodzi o przyczyny ujemnego wyniku finansowego to w 2016 toku wynosił on około minus 

600 tys. zł , w 2017 roku około 1 mln 100 tys. zł na minusie. Te wyniki mimo, że były ujemne 

były do przyjęcia. Dlatego, że wszystkie remonty, zakupy wyposażenia i sprzętu w szpitalu 

generowały koszty. Z tym, że były to koszty jednorazowe. Gdyby przyjąć, że wydatki na te cele 

wynosiły około 1,5 mln zł gdyby ich nie było to wynik finansowy byłby dodatni. Nie było nic 

niepokojącego jeżeli chodzi o bieżącą działalność szpitala. Starosta dodał, że w połowie 2018 roku 

na podstawie sprawozdań, które otrzymuje na bieżąco zauważył, że koszty zaczynają wzrastać, 

a nie są pokrywane przychodami. W związku z tym ,że przystępowaliśmy wtedy do realizacji 

spłaty pożyczki postanowił wstrzymać się z wypowiedziami na temat sytuacji finansowej szpitala. 

Wiedząc , że na koniec roku z całą pewnością będzie mógł powiedzieć dokładnie w liczbach co 

się dzieje. W ubiegłym tygodniu otrzymał opinię Rady Nadzorczej, jednocześnie wiedząc o tym 

jak wygląda sytuacja. Dodał, że mówimy o wykonanym planie na 2018 rok. Natomiast to co 

opiniowała Rada Nadzorcza to jest plan na 2019 rok i ten wynik planowany został powielony na 3 

mln zł straty. Starosta nie mógł tego przyjąć ze względu na to, że szpital tak samo jak inne 

przedsiębiorstwo musi się bilansować. Dodał, że powiat środków nie będzie ciągle dokładał. 

Myśmy się zadłużyli na ponad 80 mln zł na zadłużenie Szpitala w Śremie. Nie reagując na tę 

sytuację daję przyzwolenie na zadłużanie. Żeby to było jasne nie ma możliwości żeby wstrzymać 

działalność szpitala. Każdy musi zdawać sobie z tego sprawę, że szpital musi być i leczyć chorych 

a my widzimy, że środków nie ma. Do tej sytuacji gdzie spłacaliśmy 80 mln zł zadłużenia 

wielokrotnie były zarzuty, że Zarząd Powiatu nie panował nad sytuacją. Jednak my panujemy nad 

sytuacją. Realizując ten plan Starosta ma świadomość, że szpital idzie w złym kierunku. Jeżeli 

miałoby być tak dalej to my do tego nie dopuścimy. Z tego względu, że szpital jest spółką Powiatu  

Śremskiego. Powiat spłaca ubiegłe zadłużenie szpitala i nie jest w tej chwili w stanie szpitalowi 

pomóc. Będziemy się w tej chwili przyglądać i podejmować decyzje jednak nie takie jak miało to 

miejsce kilka lat wstecz. Ryczałty zostały przydzielone szpitalom powiatowym w 2015 roku i my 

żeśmy się cieszyli z tego ryczałtu. Jednak przedwcześnie żeśmy się cieszyli. Wtedy uważaliśmy, 
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że nie będziemy musieli co roku kontraktować, będziemy mieć stałe dochody. Jednak okazało się, 

że tak nie jest. Te ryczałty zostały przydzielone, szpitale aby utrzymać te ryczałty co mają 

przydzielone  muszą robić nad wykonania za które NFZ nie płaci. Szpital musi robić więcej, a nie 

ma zapłacone przez NFZ. Do tego dochodzi brak rewaloryzacji tych ryczałtów. Co skutkuje tym, 

że szpitale powiatowe coraz bardziej się zadłużają. Wszystkie leki, materiały i usługi na 

przestrzeni 4 lat zdrożały. To  nie jest problem tylko szpitala śremskiego, to jest problem w ogóle 

szpitali powiatowych i NFZ doskonale o tym wie. My z doświadczenia już wiemy, że cokolwiek 

wydarzy się w szpitalu to NFZ powie, że to ich nie obchodzi. My będziemy na to reagować i takie 

działania podejmować. Natomiast jeżeli chodzi o zwolnienia to pan Prezes Szpitala spotkał się ze 

Starostą i poinformował go, że to są tylko pojedyncze przypadki i nie przewiduje większych 

zwolnień. To jest kilka osób w skali szpitala i to  nie ma żadnego wpływu na cały szpital. 

  

Radna Elżbieta Michalska złożyła interpelację w sprawie przesunięcia znaku informacyjnego  

o przejściu dla pieszych przy pierwszej klatce bloku na ul. Chłapowskiego 22. 

Druga interpelacja dotyczy modernizacji oświetlenia w Śremie. 

 

Radny Emil Majsner powiedział, że w okresie międzysesyjnym złożył interpelację dotyczącą  

infrastruktury drogowej na drodze powiatowej nr 2480P w miejscowości Luciny, na którą 

otrzymał odpowiedź za co dziękuje. 

Radny złożył wniosek formalny w sprawie wysyłania do Radnych informacji email  

o dokumentach na Sesję. 

Złożył interpelację dotyczącą użytkowania ostatniego piętra w budynku po byłym oddziale 

zakaźnym Szpitala w Śremie. 

Druga interpelacja dotyczy przetargu na budynek po byłym oddziale zakaźnym Szpitala w Śremie. 

Radny odczytał interpelację i dodał, że ma świadomość że spółka która została zarejestrowana 

może być w organizacji. Powiedział, że informacje jakie zawarł w interpelacji „pozyskał przy 

pomocy naszego mało pracowitego Posła i jego asystenta”. Poprosił o udzielenie odpowiedzi. 

 

Starosta Zenon Jahns odpowiedział, że nie ma żadnego niepokoju co do tego podmiotu. W tej 

chwili po wszystkich doświadczeniach zadbaliśmy o to, że spółka ta tak jak pan Radny sam 

cytował wpłaciła kaucję 5 miesięcznego czynszu. To o co mamy mieć niepokój. Nie będzie już 

takiej sytuacji, że spółka upadnie i czynsz nie zostanie zapłacony. Dodał, że dlatego kaucja 

czynszu płacona za 5 miesięcy, ponieważ wypowiedzenie umowy jest 3 miesięczne. Zapis  

w umowie brzmi, że za dwa miesiące niepłatności możemy wypowiedzieć umowę. Nigdy tak nie 

jest, że szybko każdy się spieszy są 2 miesiące i wypowiada umowę. Zawsze jest miesiąc 

poślizgu. Nikt tak nerwowo nie działa. Skoro tak to mamy jeszcze miesiąc dodatkowy. Jaki ma 

pan Radny niepokój, że my zostaniemy narażeni na powtórne straty. Pan mówi o datach 

zarejestrowania tej spółki w KRS, jednak spółka jak przystępowała do przetargu spełniała 

wszystkie wymogi formalne. Być może zakładali drugą spółkę. Spółka ta prowadzi dom seniora  

z powiatem bądź z miastem Kaliszem i prowadzi również zakład opiekuńczy w Kaliszu. Dodał, że 

nie ma powodów do niepokoju. Wręcz przeciwnie kaucja została wpłacona do powiatu i do 

szpitala, ponieważ za media szpital również został zabezpieczony na okres 5 miesięcy. Jeśli ktoś 

prowadzi firmę to nie wykłada kwoty 200-300 tys. zł żeby jej nie prowadzić. Jeżeli chodzi  

o ostatnią kondygnację budynku przy szpitalu jest to prawda Syndyk posiada tam sprzęt, który nie 

został przejęty przez tą spółkę. Ona nie przejęła wszystkiego sprzętu. Czynsz miesięczny za 

wynajęcie syndykowi tej powierzchni będzie wynosił około 5.000 zł. Wynajem ma być na krótki 

okres czasu, ponieważ mamy swoje plany co do tej kondygnacji budynku. Zobaczymy  

w przyszłości jakie decyzje podejmiemy. Dodał aby Radny nie martwił się , że ten podmiot jest 

nieformalny. Oni mieli zacząć od 1 kwietnia br. Jednak na ogłoszony przez NFZ konkurs był 

jeszcze jeden podmiot, ta procedura została przerwana. Nikt nie informuje o szczegółach 

konkursów w NFZ. Starosta dodał, że jest dobrej myśli i ten podmiot kontrakt otrzyma. 
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Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski powiedział, że mieszkańcy bardzo oczekują na taką 

działalność w naszym mieście, powiecie tylko bić brawo i czekać na efekty. 

 

Radny Hieronim Bartkowiak zapytał czy w sytuacji gdy NFZ nie płaci szpitalowi za jakieś 

usługi to on ma płynność finansową. Czy tą płynność finansową musi sobie zabezpieczyć np. 

kredytem. 

 

Starosta Zenon Jahns powiedział, że jeżeli chodzi o nasz szpital to ma 5 mln zł kredytu, który 

zaciągnął na inwestycje. 2 mln zł spłacił jeszcze 3 mln zł ma do spłacenia czyli około 1 mln zł 

rocznie przez kolejne trzy lata będzie spłacał. 

Jeżeli mówimy o płynności finansowej szpitala to na dzień dzisiejszy jeżeli: sytuacja się nie 

pogorszy, nie nastąpi jakaś awaria, nie zwiększy się finansowanie z NFZ to starczy nam środków 

na osiem miesięcy. 

 

Wicestarosta Piotr Ruta zwrócił się do Radnego Emila Majsnera z prośbą „aby nie obrażać 

posłów obojętnie skąd oni są bo mówienie o kimkolwiek, że jest mało pracowity jest po pierwsze 

nie eleganckie a biorąc pod uwagę, że mówi to asystent społeczny tego Posła to nie wiem czy nie 

zakrawa o zdradę tajemnicy”. 

 

Radny Tomasz Klaczyński złożył interpelację w sprawie konkursu przeprowadzonego przez 

Wielkopolski Oddział Wojewódzki Narodowego Funduszu Zdrowia w Poznaniu z zakresu 

badania rezonansem magnetycznym. 

 

Radny Wojciech Zajler zapytał jakie kroki zostały podjęte od ostatniej sesji jeżeli chodzi  

o sytuację w Pyszącej i firmę Sanbud. Czy zostały dokonane jakieś odwierty na wysypisku  

w Pyszącej. Jakie są prognozy na przyszłość. 

 

Starosta Zenon Jahns odpowiedział, że to dobre pytanie bo te tematy się ciągle przewijają, 

onkologia ,rezonans wina Starosty, Burmistrza. Jeżeli chodzi o szpitale to jest wina płatnika 

konstytucyjnie powinien zapewnić środki na leczenie czyli NFZ. Jeżeli chodzi o Pyszącą to nie 

jest wina Burmistrza, Starosty. To jest ewidentna wina Posłów, którzy ustanowili takie prawo 

gdzie Ministerstwo Środowiska to przyjęło. Osoby, które nie miały zamiaru w uczciwy sposób 

prowadzić działalności gospodarczej to wykorzystały. Nie tylko w Powiecie Śremskim, ale  

w dziesiątkach miejsc w całym kraju. Jeżeli chodzi o zapytanie Radnego to wczoraj Naczelnik 

Wydziału Ochrony Środowiska Starostwa Powiatowego w Śremie przekazał informację, że nie 

mogą prowadzić egzekucji, ponieważ nie ma od kogo. My zablokowaliśmy wypisanie z KRS tej 

spółki, ale organu tam nie ma. Jednak nie ma od kogo wyegzekwować aby ten teren po sobie 

sprzątać. Dodał, że nie odpuścimy i w poniedziałek ponownie wybiera się do ministerstwa. 

Starosta rozmawiał z ministrem w styczniu i próbował umówić się na kolejną. Jednak Minister  

w tej chwili nie ma czasu, a tam pewnie ustalenia poczynili. Dlatego poprosił o spotkanie z panią 

Kierownik Departamentu, która również była na spotkaniu w styczniu. Powiedział, że mówi 

wszędzie, że tego nie wykonamy. Jeżeli strona rządowa nie weźmie tego na siebie to zrobione nie 

będzie.  

 

Radny Wojciech Zajler zapytał czy pan Starosta mógłby powiedzieć jakie były ustalenia na 

spotkaniu z Ministrem Środowiska.  

 

Starosta Zenon Jahns powiedział, że spotkał się z Podsekretarzem Stanu panem Sławomirem 

Mazurkiem. Przedstawił Panu Ministrowi okoliczności jakie występują w Pyszącej oraz sytuację 

finansową Powiatu Śremskiego. Starosta poinformował pana Ministra, że powiat spłacał 

zadłużenie szpitala śremskiego. Zaciągnął pożyczkę poprzez Ministerstwo Finansów, jest  

w programie ostrożnościowym i w ogóle nie wchodzi w grę jakiekolwiek finansowanie przez 

Powiat Śremski. Na tym spotkaniu rozmawiali głównie na temat ewentualnego rozwiązania tego 
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problemu. Pan Minister po pierwsze miał rozmawiać z panem Wojewodą, z Głównym 

Inspektorem Ochrony Środowiska. Poinformował Starostę, że skłaniają się do tego aby powołać 

Zespół Międzyresortowy w sprawie wszystkich wysypisk i podejmą działania. Dodał, że po tej 

wizycie napisaliśmy pismo do pana Ministra i do tej chwili nie mamy żadnej odpowiedzi.  

W związku z tym w poniedziałek Starosta ponownie będzie w Ministerstwie. 

 

Radny Tomasz Klaczyński powiedział, że firma zajmująca się recyklingiem na terenie byłego 

TIR- u składuje duże ilości drutów po oponach. Dodał, że na ostatnim posiedzeniu Rady Miejskiej 

w Śremie pan Burmistrz powiedział, że Starostwo w tym temacie działa. Dlatego chciałby coś 

więcej na ten temat usłyszeć. Chciałby się również dowiedzieć czy Starostwo widzi jeszcze takie 

punkty, które mogą być zapalne jeżeli chodzi o składowanie odpadów na terenie Powiatu 

Śremskiego czy jest to monitorowane i jak to wygląda. 

 

Starosta Zenon Jahns powiedział, że zna temat. Ta sprawa jeżeli chodzi o ten podmiot trwa już 

kilka lat. Pan Naczelnik pytał co dalej czy już takie działania stanowcze podjąć, czy jeszcze 

będziemy zmuszać ten podmiot decyzjami aby te wszystkie wskazówki, które były z wydziału 

wykonać. Starosta powiedział, że trzeba podjąć drastyczne działania takie, które mają przywrócić 

to co powinno być na miejscu. Poprosił o zabranie głosu panią Sekretarz w tym temacie. 

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że ta firma działa od 2002 roku i ona 

otrzymywała zezwolenia na różną działalność. Między innymi to zbieranie nastąpiło od 2014 roku  

i działalność odbywała się bez żadnych zarzutów, była monitorowana przez wydział Starostwa.  

Z końcem 2017 roku po kontroli przeprowadzonej przez pracowników Starostwa stwierdzono, że 

jest zbyt duża ilość tych przedmiotów. Decyzją Starosty wezwano firmę do tego, aby zaczęła 

ograniczać ilość tych odpadów, drutów. Rozpoczęli takie działania, kontynuowali je, prowadzą 

takie ograniczenia. Dodała, że wiemy o tym dlatego, że cały czas to monitorujemy.  

W najbliższych dniach zostanie przeprowadzona kontrola z końcem kwietnia lub na początku 

maja. Jeżeli nadal będą przekroczenia zostanie wydana decyzja o cofnięciu zezwolenia.  

Nic innego zrobić nie możemy. 

 

Radny Tomasz Klaczyński powiedział, że jeszcze pytał o punkty zapalne jeżeli chodzi  

o składowanie odpadów na terenie Powiatu.  

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik odpowiedziała, że nie. 

 

Radni nie zgłosili więcej interpelacji i zapytań.     

 

Ad 14. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają wnioski lub 

oświadczenia. 

 

Radny Tomasz Klaczyński zwrócił się z wnioskiem o włączenie się Starostwa Powiatowego  

w Śremie w organizację  biegów Tropem Wilczym. Dodał, że Starostwo bardzo pięknie włączyło 

się w Obchody Dnia Żołnierzy Wyklętych. Żeby zwiększyć zasięg dobrze byłoby włączyć się 

niekoniecznie finansowo w przyszłym roku i kolejnych latach żeby oddać hołd żołnierzom, którzy 

walczyli o niepodległą Polskę.  

 

Radni nie zgłosili w tym punkcie więcej wniosków i oświadczeń.  

 

Ad 15. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski powiedział, że najbliższe posiedzenia komisji odbędą 

się 24 kwietnia (środa) natomiast sesja jest zaplanowana na 25 kwietnia (czwartek). 
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Przypomniał o konieczności złożenia oświadczeń majątkowych do dnia 30.04 dodał, że Radni  

otrzymali email z formularzem w dniu 27.03. 

Przewodniczący powiedział, że jeśli chodzi o wysyłanie do Radnych  wiadomości email  

o dostępności dokumentów na sesję to każdy Radny ma e-sesję i nie będziemy wystawiali 

podwójnych informacji. Zadaniem i obowiązkiem Radnego jest reprezentowanie mieszkańców. 

Każdy Radny ma tablet i dostęp do nich. My dochowujemy terminów. Później niepotrzebnie 

obrywa się. W zeszłym tygodniu w środę mieliście Państwo wszystkie materiały w e-sesji i to  

w zupełności wystarczy. Dodał, że za resztę materiałów nie odpowiada i poprosił o zabranie głosu 

panią Sekretarz w tym temacie. 

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik powiedziała, że w poprzedniej kadencji kiedy nie było  

e-sesji to wysyłaliśmy wszystko emailem. Nie po to wprowadzamy nowe narzędzia i inwestujemy 

w to żebyśmy się dublowali. Jeżeli jest oczywiste, że na 5 dni przed terminem sesji otrzymujecie 

Państwo materiały to tego dnia należy się ich spodziewać. Wystarczy zalogować się na dowolnym 

urządzeniu i wejść na e-sesję. Dodała, że nie widzi powodu dla którego miałaby angażować 

pracowników do podwójnej pracy. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski dodał, że to nie jest w porządku, ponieważ jeden  

z portali napisał, że 2 Radnych nie ma materiałów. To był cios dla Przewodniczącego, ponieważ  

w zeszłym tygodniu w środę było wszystko wysyłane. To nie tędy droga. Wszyscy się starają 

pracownice Biura Rady panie Ela i Magda. Każdy Radny wcześniej niż w terminie wszystko ma 

wysyłane. 

 

Przewodniczący powiedział, że po poprzedniej sesji wiele kontrowersji wywołało to, że nie 

udzielił głosu jednemu panu. Chciałby to zakończyć, ponieważ spadła na niego fala hejtu. Prawo 

jest prawem i wie kogo może zapraszać, jak zapraszać, komu udziela głosu. Natomiast oprócz 

prawa pisanego jest jeszcze prawo niepisane. Odpowiednie zachowanie, pewna kultura, pewne 

wychowanie obligują Przewodniczącego do tego, że jeśli osoba przyjdzie przed sesją przedstawi 

się, ma sprawę do społeczeństwa chce przekazać to Radnym, ma dobre intencje to nie ma 

problemu żeby tej osobie udzielić głosu. Robił to zawsze poseł. Pan Poseł Dolata kiedy 

przychodził na sesję w poprzedniej kadencji, był przed sesją u Przewodniczącego poprosił o głos, 

miał ten głos. Dodał, że każdemu mieszkańcowi udzieli głosu tylko, że to musi być inna intencja, 

inna forma. Nie można spóźniać się na sesję, wykrzykiwać z sali. Przewodniczący ma stać na 

straży porządku na tej sali, pewna kultura polityczna obowiązuje. Powiedział, że będzie się tego 

trzymał i przeprosił jeśli przez niektórych zostało to źle odebrane. To jest wszystko zgodne  

z prawem i ponownie zaapelował żeby trzymać się pewnych zasad, które również obowiązują  

w prawie niepisanym, w prawie zwyczajowym.  

 

Przewodniczący na zakończenie sesji złożył wszystkim Życzenia z okazji Świąt Wielkanocnych. 

Ad 16. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski podziękował za udział w obradach i zamknął VI 

sesję Rady Powiatu w Śremie o godzinie 1305. 
 

 

 

Protokołowała: 

Elżbieta Lewandowska - Jaśniak 


